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Comuna 12/09/2023 

ORDRE DEL DIA: 

1. Presentació del document amb la proposta de valors, criteris i 
funcionament, així com de la dinàmica de treball. 
2. Debat i posada en comú 
3. Informacions diverses. 

 

1. Presentació del document amb la proposta de valors, criteris i 
funcionament, així com de la dinàmica de treball. 

Iniciem la trobada comunicant que Merche Alvira i Karin Konkle, membres de la 
Repartidora, tenen l’encàrrec de fer l’acta i moderar la reunió conjuntament. 

Tal com es com es va acordar en reunions anteriors i es va especificar a la 
convocatòria, l’accent i la centralitat de la reunió es posa en el debat del 
document: Objectius, valors i criteris de funcionament de CLD i es deixa per al 
final el conjunt d’informacions de les Comissions i un temps per informacions no 
previstes i/o aclariments. 

La proposta és començar a debatre el document en vàries sessions, avui farem 
un debat al voltant de la part de : “Ca la Dona. Un espai d’acció feminista , els 
objectius i els valors, que pot ser més significativa a nivell d’orientació política i 
I en una segona part es treballaria: “Els criteris de funcionament”. L’objectiu 
seria que tinguem el document enllestit abans de final d’any. 

2. Debat i posada en comú. 

La dinàmica del debat la portaran la Muntsa Otero i La Beatriu Masia. membres 
de la Repartidora, tenen l’encàrrec de fer la lectura del document i recollir les 
aportacions. 

Es comença a llegir el document sobre: Ca La Dona. Un espai d’acció 
feminista. Aquest document, s’ha fet arribar per correu conjuntament amb la 
convocatòria de la Comuna i l’ordre del dia. 

Es comenta que s’hauria d’ordenar els objectius des del més general fins el més 
específic. S’ha parlat de tots el objectius de la llista i s’ha trobat a faltar entre 
els objectius: alguns relacionats amb la sostenibilitat, el fer més visible la 
memòria i la genealogia feminista, promoure la cura de la terra, i defensar la 
llibertat dels cossos de les dones. Cal modificar el terme de Capacitació. Cal 
parlar d’autoorganització. Cal incidir en el treball que fem de “ creació de 
pensament”. Cal incorporar la "transfòbia" i conceptes sobre la lluita sobre 
l’exclusió social, aquest es un concepte ampli que inclou diverses formes de 
discriminació i marginalització. Fa falta canviar el verb de preservar per afavorir, 
potenciar... 

Es fa debat sobre els valors que conformen l’activitat de Ca la Dona: de 
Feminismes, Llibertat, Sororitat, Cura, Antimilitarisme i Saber Feminista i 
comunitari. S’han recollit els comentaris de les participants. S’incorporaran al 
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document, es tornaran a redactar els objectius i els valors que s’han debatut 
tenint en compte els comentaris que s’han fet.  

Adjuntem el document. 

3. Informacions diverses. 

► Comissió de Relacions externes: Informació sobre la pròxima reunió 
amb la Conselleria d’Igualtat i Feminismes de la Generalitat de Catalunya. 

Es llegeix una carta rebuda de la Conselleria d’Igualtat i Feminisme que diuen 
que les agradaria molt poder trobar-se amb les sòcies de CLD i els seus 
diferents grups i col·lectius per poder tenir una conversa sobre les polítiques 
feministes. Una conversa on es puguin explicar tant els fulls de ruta dels 
diferents àmbits sectorials de les polítiques feministes, bé siguin les ja 
implementades o les que s'estan dissenyant, les dificultats i reptes inherents a 
la construcció d'un nou departament, així com poder respondre a les qüestions 
que plantegin les companyes (preguntes, dubtes, crítiques, propostes, etc.). Per 
aquest motiu, vindrien tant la consellera Tània Verge Mestre, com la Secretària 
de Feminismes, Montse Pineda Lorenzo, la presidenta de l'ICD, Meritxell Benedí 
Altés, la Directora general per a l'erradicació de les violències masclistes, Laia 
Rosich Solé, i la Directora general de cures, organització del temps i equitat en 
els treballs, Núria Vergés Bosch. 

La Repartidor fa arribar aquesta informació a la Comuna per acabar de tancar la 
data, el pròxim dilluns 18 de setembre a les 18,30h a la sala d'actes i 
per decidir entre totes si cal fer una reunió prèvia per preparar la trobada. Es 
ratifica el dia i l’hora i es decideix que no cal fer una reunió prèvia. S’informarà 
a les sòcies, la Comuna, i els grups de la trobada i qui vulgui venir i participar 
en la trobada ho pugui fer. 

► Comissió d’Economia: informació sobre l’estat de les Subvencions 

Tot el tema de les subvencions s’ha complicat. Hi ha un sistema de punts, i el 
ICD està a dins de la Conselleria. Ha sortit la convocatòria a mitjans de juliol, 
però hi havia poca gent per la casa, moltes estaven desconnectades i de 
vacances. El procés de presentar els nostres projectes per les subvencions es fa 
molt feixuc i s’ha de presentar pel dia 15 de setembre, això comporta una 
sobrecarrega de feina a les activistes involucrades i també per la secretaria, 
particularment per la Gisela. 

Es menciona que estaria bé treballar algun projecte de forma més global per les 
properes subvencions. Actualment hi ha pendent molta feina que s’ha de portar 
a terme abans del dia 15 de setembre. Es comenta que com que aquesta 
convocatòria és per 2023 i 2024, al gener, quan es torni a demanar subvenció a 
l’Ajuntament, tindrem una part de la feina feta. 

En aquesta línia de gestió de subvencions s’acorda incorporar una proposta 
sobre “ El protocol de no discriminació “. Tot i que no tenim una obligació per a 
les subvencions per no tenir un número tan gran de treballadores assalariades. 

► Comissió Laboral i de manteniment : S’informa sobre la excedència 
d’una treballadora de Secretaria.  
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La excedència de la Maria de Secretaria acaba abans de la pròxima Comuna i la 
Repartidora planteja que si la Maria no torna, poder oferir un contracte a la Isa 
indefinit, que ha estat fent la seva feina durant aquest temps. Ninguna 
expressa cap opinió al contrari, i es faculta a la Repartidora i la Comissió 
Laboral i de manteniment a gestionar la situació de la excedència i oferir un 
contracte a la Isa si la Maria decideix renunciar a la seva feina. Hi ha un acord 
general que la Isa ha treballat bé durant aquest temps. 

► Grup de projectes e Informacions dels grups 

Horteres: Plantejan la necessitat d’incorporar en el projecte un espai de cures 
i comenten com ho podrien incorporar en el projecte en el marc de les 
subvencions. Es parla del tema per a intentar donar més idea de com es podria 
plantejar, la proposta més adient seria generar un espai de cures en format 
d’un taller. 

Demanen que la gent tingui més cura, ja que han trobat gots trencats i burilles 
a dalt al terrat, pensa que es poden fer mal i s’ha de cuidar l’espai. També 
comenten que s’ha d’assegurar l’accés a la la tercera planta i demanen tenir 
una clau.Tanmateix, informen que la placa solar està feta i caldria connectar-la 
a la xarxa. 

També informen que el 21 de setembre celebraran el equinocci de la tardor a 
les 20h al terrat amb un sopar i que caldrà que cadascuna porti alguna cosa per 
compartir. I el dia 23 de setembre, fan una presentació del llibre 
“Inframundánica, escritos para sanar “, de Abril Álvarez Jacobi. 

Fem Art: Julia explica que Fem Art ha fet un programa d’activitats de 
formacions teòriques d'Emergències, adreçat a totes aquelles dones, lesbianes i 
trans que es vulguin apropar a la intersecció entre art i activisme a través de 4 
eixos temàtics: amnèsia colonial; desmemòria històrica; okupació i xarxes 
comunitàries contra la gentrificació; cossos, territoris i carrer. Comença el 
dimarts, 26 de setembre a les 18 h i es farà tots els dimarts fins el 24 
d’octubre. Diu que hi participarà molta gent jove, trans, i diversa i que cal tenir 
molt de tacte en el tracte perquè no hi hagi problemes de convivència. 

Carta Ripoll,25 Proposen que els plafons que expliquen la història de Ca la 
Dona es traslladin a la planta baixa. El 22 d’octubre hi haurà un “Open House”.  

Novembre Feminista: El 26 de setembre a les 18.30 h hi ha una trobada per 
preparar el 25N, el 28 de setembre hi ha concentració pel Dret a l’avortament a 
la Pl. Concòrdia, i el 30 de setembre Calala ha pagat per un autobús per anar a 
la concentració a Andorra. 

Coeducació: fa unes jornades sobre les violències masclistes i les adolescents 
el 27-28 d’octubre, a l’Espai Jove Fontana. Es fa allà perquè els professors i 
homes cis en general puguin participar. 

L’assemblea 8M: es continua treballant diferents temes, es va fer una jornada 
sobre “Racisme “ i ara el proper 19 de setembre aquí a Ca La Dona a les 18,30h 
farem un debat sobre: La bretxa salarial, treballs feminitzats, explotació laboral 
i assetjament laboral. 


